
   

 

   

 

Referat Styringsgruppemøte i Normen 

Til Styringsgruppen for Norm for informasjonssikkerhet i helse- og omsorgssektoren 

Møtetidspunkt: Onsdag 10.04.2024 kl. 12.00-15:00 

Sted: Digitalt – Teams  

Virksomhet/Organisasjon   Representant   Til stede/ forfall   

Apotekforeningen   
 

Forfall 

Den norske legeforening   Petter Hurlen   Til stede   

Den norske 
tannlegeforening   

  Til stede   

Den offentlige 
tannhelsetjenesten   

Steinar Løgith Aase   Forfall 

Norsk farmaceutisk 
forening   

Camilla Hansen Steinum Til stede 

Norsk 
fysioterapeutforbund   

 
Forfall 

Norsk psykologforening      Forfall   

Norsk sykepleierforbund    Bente Christiansen Til stede  

KS     Forfall  

Arne Ingebrigtsen 
(leder)   

Til stede   

KiNS   Harald Torbjørnsen   Til stede   

Helse Midt-Norge RHF   Laila Eikeset Til stede 

Helse Nord RHF   Ida-Kristin 
Martinussen   

Til stede   

Helse Sør-Øst RHF   
 

Forfall  

Helse Vest RHF   Lars Erik Baugstø- 
Hartvigsen   

Til stede   

Private helsevirksomheter   
(representert ved Fürst)   

 
Forfall 

Folkehelseinstituttet   Klara Lundgren  Til stede 

Direktoratet for e-helse   Kåre Ljungmann   Til stede   

Helsedirektoratet   Caroline Ringstad 
Schultz   

Til stede   

Norsk Helsenett     Forfall 

Observatører         

Digitaliseringsdirektoratet   Katrine Aam Svendsen Til stede   

FFO – funksjonshemmedes   
fellesorganisasjon   

 
Forfall 

IKT-Norge   Amund Lundgård   Til stede   

Melanor      Forfall  

NAV     Forfall  

NSM      Forfall   

WSO      Forfall   

Senior Norge   Rune Andersen  Til stede 



   

 

   

 

Sak Sakstittel / kommentar / forslag til vedtak 

10.00 Velkommen til møtet - presentasjonsrunde 

 

Møtetid

spunkt: 

 

Sted: Digitalt møte 

Sak Sakstittel / kommentar / forslag til vedtak 

 Velkommen til møtet – presentasjonsrunde 

 

1/24 

 

Godkjenning av innkalling og dagsorden 

Forslag til vedtak: 

Styringsgruppen godkjenner innkalling og dagsorden 

2/24 

 

Godkjenning av referat fra møte  

Forslag til vedtak: 

Styringsgruppen godkjenner referatet i neste møte  

3/24 

12.05 

 

Sekretariatet orienterer 

• Sammenslåing Helsedirektoratet og Direktoratet for e-helse 

o Orienter om at det må se på representasjonen fra e-helse/helsedir. Det er en 

pågående aktivitet.  

• Ressurssituasjon i sekretariatet 

o Det er en ansatt som har sluttet, og det er en som er på vei ut. Sekretariatet har 

begrenset med ressurser en periode fremover, til nye er personer rekruttert   

• Status handlingsplan 2024 

o Se vedlagt presentasjon.  

• Oppdatering av veiledere MU og VFT – vi presenterer funn fra kartlegging 

o Status på videreutvikling av veileder MU. Behov for ressurser i sektoren som kan 

bidra i vurdering av Ansvar.  

o Velferdsteknologi trenger vi mer tid på, da vi må ha med oss kommunene, for å 

forstå behovet.  

• Plan for “teknisk pakke”/ oppdatering av eldre faktaark 

o Se vedlegg.  

o Kommentar fra SG – planene må vurdere opp mot tilgjengelig ressurser i 

sekretariatet. Hvis noen har ressurspersonell i sin organisasjon som kan bidra, ta 

kontakt med sekretariatet.  

• Faktaark Tilgang til korrekt og oppdatert informasjon til rett tid ("Integritet") 

o Sekretariatet orienterer – Se vedlegg.  

o Gi beskjed om det er noen i SG som ønsker tilsendt nåværende versjon. 

o Det har vært noen diskusjon om at første versjon hadde et fokus på mot sykehus.  



   

 

   

 

o Målgruppen er vel definert, og er skrevet på et språk som skal være lett 

forståelig for ledelse.  

o Det er tatt en videre forståelse av det som står i Normen på integritet.  

o Tilgjengelig er ikke fokus, kun de tilfellene det kan påvirke integritet.  

o Samhandling og utveksling er også tatt med i et eget avsnitt.  

o Ledelsens mulighetsrom – og et fokus på at det ikke skal være begrensende. 

o Vurdering av begrepet integritet tas som et diskusjonstema på et senere møte i 

SG.     

• Kurs og kompetansehevingsaktiviteter 

o Se vedlagt presentasjon.  

• WS signering 

o Sekretariatet orienterer. WS 4. juni. Det blir lagt opp til at første halvdel blir 

digital. Etter lunsj legges foreløpig opp til fysisk.  

• Nettverksmøter PVO og CISO 

o Sikkerhetsledersamling 11. Juni, fysisk på Skøyen. Invitasjon kommer i løpet av 

uke 16. 

 

Spørsmål/diskusjon 

HMN vil bidra på "teknisk pakke".  

 

Faktaark Tilgang til korrekt og oppdatert informasjon til rett tid ("Integritet"):  

 

− Kommentar fra legeforeningen: Er veldig positiv til det arbeidet, og den 

versjonen som nå foreligger. Bekymringer knyttet til Normens omtale av 

integritet, det er uklart definisjon og mangelfull beskrivelse. Uklare 

ansvarsforhold når data utveksle bør beskrives, det er et problemområde. 

 

4/24 

12.50 

Beslutningssak: Normkonferansen 2024 utsettes til 2025 

Sekretariatet viser til tidligere utsendte epost om utsettelsen av Normkonferansen 2024. Før vi 

formelt avlyser konferansen ber vi om vedtak i Styringsgruppa. 

Vi vil bruke konferansen i 2025, og vurdere om konferansen skal flyttes fast til våren. 

Det er også ønskelig at mer av det som presenteres kan gjøres tilgjengelig digitalt.   

 

Spørsmål/diskusjon 

• Være oppmerksom på at det ikke treffer andre konferanser som har samme målgruppe, 

tenker spesielt på NMS-sikkerhetskonferansen, KINS-konferansen.  

• Innspill at det bør vurdere om konferansen skal avholder andre steder enn i Oslo.  

 

 

Vedtak: 

Normkonferansen 2024 avlyses. Sekretariatet jobber videre med muligheten for å avholde 

Normkonferansen vår 2025. 

 



   

 

   

 

5/24 

13.00 

Drøftingssak: Normen på tur 

Vi ønsker å drøfte konseptet med styringsgruppa og få innspill på relevante og mulige 

samarbeidspartnere. 

 

Spørsmål/diskusjon 

• Helse vest blir med som samarbeidspartner. Viktig at det unngår høstferien.  

• KINS har i egen turne, og støtter  

• Helse-Nord er i utgangspunktet positiv. Det er ønskelig at det kjørers fult digital for helse 

Nord. Det er ønskelig at det fokuseres på sikkerhetsloven.  

 

13.20 Pause 

6/34 

13.35 

Beslutningssak: Normen som atferdsnorm etter Personvernforordningen 

 

2.4.2020 gjorde Styringsgruppen følgende vedtak: 

Styringsgruppen ønsker Normen godkjent som atferdsnorm på sikt, men ønsker ikke at 

sekretariatet prioriterer dette nå. Ny vurdering om videre utredning skal tas om to år eller dersom 

andre forhold tilsier det. Styringsgruppen vil at sekretariatet følger med på arbeidet med 

atferdsnormer i Norge og i EU. 

Underlaget til styringsgruppens vedtak fra 2020 ligger vedlagt. 

Sekretariatet opplever noe økt bevissthet om atferdsnormer. Dette vil også kunne ytterligere få 

fokus ved innføring av mer regelverk fra EU. Men inntil videre vurderer sekretariatet at det ikke 

er hensiktsmessig å bruke ressurser på dette pr i dag.  

Forslag til vedtak:  

Styringsgruppen for Normen mener ikke det er behov for en ny vurdering av spørsmålet om 

Normen skal bli en godkjent atferdsnorm nå. Ny vurdering om videre utredning skal tas om to år 

eller dersom andre forhold tilsier det. Styringsgruppen vil at sekretariatet fortsetter å følge med 

på arbeidet med atferdsnormer i Norge og i EU. 

 

Spørsmål/diskusjon 

Ingen kommentarer.  

 

Beslutning: 

Forslaget vedtas. 

 

 

 

 



   

 

   

 

7/24 

13.45 

Drøftingssak: Kartlegging av små virksomheter 

Se underlag.  

 

 

Spørsmål/diskusjon 

− Tannlegeforeningen. Viktig arbeid, har mange små virksomheter. Veldig positivt 

over det som presenteres. Høres klokt ut å gå vekk fra veileder til landingsside 

dersom man når disse små virksomheter. Som forening vil vi bidra med 

kommunikasjon ut til våre medlemmer. Positiv og vil bidra i arbeidet videre.  

 

− Legeforeningen. Viktig arbeid det som er gjort. Lett å glemme at de små 

virksomheter er næringsdrivende, gjør andre prioriteringer enn offentlige. Mest 

mulig kan legges sammen med leverandørene. (godkjenningsordning)Tanken 

med landingsside er god, og samarbeid med leverandør og trinnvis, så er vi 

positive. 

 

− Digdir. Positiv til landingsside. Det henger godt sammen i retning i tenkingen 

knyttet til FSIF.  

 

− Helse Vest; Synes det er riktig at sekretariatet prioriterer også dette arbeidet. 

Kanaler med landingsside fremstår som en hensiktsmessig måte.  

Gir støtte til dette arbeidet og at sekretariatet bruker tid på dette.  

 

9/24 

14.00 

 

Faglig påfyll 

• Veiledningstjenesten i Helseteknologiordningen 

o Se vedlagt presentasjon.  

• Felles sikkerhet i forvaltningen 

o Se vedlagt presentasjon  

• KS – Anbefalte felles sikkerhetskrav i kommunal sektor.  

o Presentasjonen sendes ut etter møtet. Løsningen publiseres på KS sine sider i 

løpet av Mai. 

To faglige påfyll om prosjekter som vil kunne få påvirkning på arbeidet i og med Normen. Innlegg 

først, så etterfølgende diskusjon. 

 

Spørsmål/diskusjon 

− KS - Anbefalte felles sikkerhetskrav i kommunal sektor. Sekretariatet og IKT-Norge har 

fått spørsmål fra en leverandør, om at det er stilt krav i et pågående anbud, om at det 

skal være en akkreditert revisor, som kan bekrefte at Normens krav oppfylles.  

o KS viser til at kravet til akkreditering er fjernet i endelig versjonens om kommer i 

mai.  

 

 

10/24 Eventuelt 

 



   

 

   

 

14:50 SLUTT 

 


